
Obravnava zaključnih računov
je za nami

Poročall smo že, da je občlnskl svet ZS skladno z dogovorjenimi usmerltvaml z RS ZSS prlpravil
celovlto obravnavo zaključenega računa v OZD z pisniml navodlll, semlnarjl za predsednlke 0 0 ZS In
delavsklh svetov ter aktl vlste Iz vseh družbenopolltlčnlh skupnosti občine Šlška, ki so sodelovali pri
obravnavl v posameznlh okoljlh.

V pripravah smo upoštevali vse lanskoletne iz-
kušnje in si prizadevali delo toliko izpopolniti, da bi
odstranili vse pomanjkljivosti, ugotovljene pri prak-
tičnem delu. Kljub celoviti predhodni informiranosti o
načinu obravnave ter seminarju o pogojih gospodar-
jenja smo pri samem poteku opazili pomanjkljivosti v
povezovanju med 0 0 ZS in aktivisti, v predhodni
dostavi gradiv iz OZD, v obveščanju o samem poteku
ter pri vključevanju v razprave. Naslednja težava je
bila v preseganju desetletnih navad bilančne obrav-
nave, brez vsebinskih poudarkov na problemih po-
sameznega okolja. Čutiti je miselnost, da je sindikat
upravičen podati oceno dela poslovodnih deiavcev
le ob sprejemu na delo ali ob koncu mandata, zato je
usmeritev za ocenjevanje ob periodičnih obračunih
marsikje naletela na odpor. Kljub vsej navedeni pro-
blematiki smo z letošnjo obravnavo zajeli približno
75 % vseh delavcev, zaposlenih v OZD naše obči-
ne. kar nikakor ni malo.

V večini OZD so upoštevali naša navodila in izde-
lali celo rokovnike s posameznimi obveznostmi, zato
ni bilo nepotrebne časovne stiske pred samim spre-
jemanjem zaključnega računa, za katereaa vemo
da je časovno dotočen.

Vsebinsko so rezultate poslovanja obravnavali v
OO ZS po sindikalnih skupinah in posredovali pri-
pombe med obravnavo, tako da v primerih, ko so bile
pripombe delavcev upoštevane v poslovnem poro-
čilu, na samem zboru delavcev ni bilo več polemič-
nih obravnav. Delavci so opozarjali na: organizira-
nost nabave surovin za proizvodnjo, na ekonomič-
nost proizvodnje na enoto proizvoda (varčevanje z
energijo, varčevanje z materiali), na izrabo delov-
nega časa, izostanke z dela, višino osebnih dohod-
kov in na izkazane rezultate, na spreminjajoče se
pogoje poslovanja med letom, na kadrovsko politiko
in izobraževanje, na osebni in družbeni standard,
ocenili so delovanje samoupravnih organov in dele-
gatov ter organiziranost SIS. Ocenjevali so ludi
strukturo zaposlenih glede na tehnološki napredek
in možnosti dokvalifikacij, v vzgojnovarstvenih or-
ganizacijah pa resno opozorili na presežke kadrov
glede na manjši vpis varovancev.

Tam, kjer imajo že vrsto tet težave s poslovanjem,
so sprejeli predsanacijske programe; obvezali so se,
da jih bodo izvajali, spremljali ter dopolnjevali. V
OZD. kjer opažajo zastarelost izdelkov, ki niti na
domačem, še manj na tujem trgu ne gredo v prodajo,

so predlagali izpopolnitve v kadrovski sestavi razvoj-
nih oddelkov ter dali konkretne pobude za prestruk-
turiranje dela.

V delovnih okoljih, kjer so uspešno zaključili leto,
so zvečine pozitivno ocenili delo poslovodnih delav-
cev, le v nekaterih so poudarili njihovo premajhno
zavzetost za delovanje samoupravnih organov,
družbenopolitičnih organizacij ali pomoč delegatom.
Kjer je bilo poslovanje med letom večkrat težavno,
vprašljivo ali moteno s prodajo ali nabavo materia-
lov, so postavili delavci pogoje za izboljšanje le tega,
saj le tako lahko še naprej pričakujejo podporo.

Ob kritični oceni vseh pomanjkljivosti med delavce
vse globlje sega zavest, da si le z dobrim, rentabil-
nim delom lahko zagotovijo socialno varnost.

V OZD, kjer sprotno obravnavajo poslovanje med
letom in če je potrebno, ob nepričakovanih zastojih
ali težavah tudi vsak mesec, ppsebne priprave niso
potrebovali, temveč so izdelali le celotni pregled
obravnav ter sklepno obravnavo usmerili v ocenje-
vanje planiranih ciljev v primerjavi z doseženimi. kar
menimo, da je pozitivno. Vsekakor bl se morale
vse OZD lotitl sprotnega ocenjevanja poslova-
nja, saj tako lahko vsi delavci kreativno sodelujejo
pri planiranju in odpravi pomanjkljivosti oziroma laže
spremljajo zastavijene programe, ki postajajo del
delovnega procesa. Kadar smo soustvajalci pro-
gramov proizvodnje, odgovorneje delamo, dober
zgted iahko najdemo tudi v naši občini.


